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Bijlage 7 Stand van zaken motie ‘Grip op externe organisaties’   
 
Korte stand van zaken per verbonden partij  
 
Omgevingsdienst Achterhoek 
De werkzaamheden die de ODA voor ons verricht zijn deels vraag gestuurd. Ongeveer 20%. Zowel 
als het gaat om vergunningen/meldingen, maar ook als het gaat om advies verzoeken, is de ODA 
afhankelijk wat de vraag naar deze producten is. Wij kunnen bij de toezicht- en handhavingskant kant 
in beperkte mate aan de knoppen draaien. Wij hebben al ingezet op risicogericht controleren van 
bedrijven. Wij streven ernaar onze opdrachten zo secuur mogelijk weg te zetten en daarmee te 
besparen in onze kosten.  
De ODA is het afgelopen jaar, meer dan voorheen, met een flexibele schil gaan werken. Op deze 
manier kunnen ze kosten efficiënter inspringen op de vraag van de deelnemers. De huidige 
meerjarenbegroting van de ODA laat een licht dalende lijn zien als het gaat om de uitgaven. De ODA 
is zich ervan bewust dat alle partners zich in zwaar weer begeven en dat ook zij scherp moeten 
offreren en efficiënt moeten werken. 
Het resultaat van een vermindering van opdrachten is niet zichtbaar in de begroting. Wel in de 
jaarrekening van 2019.  
 
Stedendriehoek 
De GR Regio Stedendriehoek werkt met het bedrijfsleven en onderwijsinstellingen samen in de 
Stichting Strategische Board. Beter bekend als de CleanTech Regio. 
Op dit moment wordt gewerkt aan de governance van de Board en op welke wijze er meer grip komt 
op de uitvoeringsagenda. Ook de positie van de GR speelt daarin een rol.  
De ambities en opgaven zijn er. Uitvoering, realisatie van de projecten is meer complex. Door eerst de 
governance en de bureau organisatie aan te pakken moet de efficiency verbeteren en meer kunnen 
gestuurd  op de verschillende projecten. 
De gemeentelijke bijdrage is bepaald per inwoner. Het doel is om effecten te behalen met de middelen 
die beschikbaar zijn en optimaal gebruik te maken van de Regiodeal.  
 
Plus OV 
Op 4 februari 2020 is de raad per memo geïnformeerd over de kostenreductie bij PlusOV.  
Het bestuur van PlusOV heeft twee maatregelen genomen vanwege de zienswijzen van gemeenten 
op haar begroting. Er is een taakstelling opgenomen in de begroting van PlusOV en de directeur 
maakt een plan van aanpak maken om de kosten te verlagen. 
In 2019 heeft PlusOV al een aantal besparingen kunnen doen. Daardoor lukt het PlusOV 
waarschijnlijk om in 2020 de ingeboekte besparing te halen.  
De taakstelling en het plan van aanpak gaan (vooral) over de kosten van de organisatie van PlusOV. 
Het grootste deel van het budget gaat echter naar de vervoerskosten.  
 
Stadsbank 
De stadsbank met 22 deelnemers is een solide samenwerkingspartner. De motie en de brief van 
Lochem zijn besproken met de Stadsbank. Tijdens het eerstvolgende AB in juni 2020 doet de 
wethouder nogmaals een oproep dat wat betreft de gemeente Lochem de kosten omlaag moeten of in 
ieder geval niet verder moeten stijgen. 
 
GGD 
In januari 2020 is gereageerd op de Uitgangspuntennota 2021 van de GGD. Naast de 
taakinhoudelijke aspecten is in die brief is ook nadrukkelijk aandacht gevraagd om met een plan van 
aanpak te komen hoe meerjarige kostenverhogingen kunnen worden voorkomen dan wel beperkt. De 
GGD heeft toegezegd om te komen met scenario’s voor kostenbesparingen. Deze scenario’s bevatten 
bespiegelingen rondom uit te voeren taken, overhead, efficiency en robuustheid. De voorbereiding 
hiervan vraagt tijd. Oorspronkelijk was bespreking in AB in juli voorzien, maar vanwege de 
coronacrisis wordt dit verschoven naar het eind van dit jaar. 
 
Tribuut 
In de recent gehouden Heidag met wethouders en directie is gekeken op welke terreinen een 
verbeterslag haalbaar is . De meeste kansen worden gezien in het uniformeren van een aantal 
uitvoeringsprocessen. Dit vraagt nog wel een inspanning en vooral ook onderlinge afstemming tussen 
gemeenten. Helaas, wordt Tribuut geconfronteerd met een groot aantal bezwaren waardoor er erg 
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veel extra kosten worden gemaakt aan proceskosten vergoedingen en de ambtelijke inzet die nodig is 
om al die bezwaren van commerciële bureau’s (no cure no pay) te behandelen. Een situatie die 
landelijk speelt en vraagt om een landelijke maatregel.  
 
Veiligheidsregio Noord Oost Gelderland 
Dit is een wettelijk verplichte regeling met 22 gemeenten. Het is ook een GR met een complex 
taakveld in een grote regio. De VNOG is een GR die op onze begroting drukt, maar ook de GR  
waarvoor wij uit het Gemeentefonds een reële bijdrage ontvangen.  
In januari 2020 is de Toekomstvisie vastgesteld. Een visie die wanneer hij wordt uitgewerkt moet 
voorkomen dat er structurele tekorten ontstaan. Vooralsnog betekent het dat wij meer gaan betalen. 
De raad heeft daar stukken van ontvangen en is ook per memo geïnformeerd. Voorgesteld is om bij 
de begroting van 2021 een zienswijze in te dienen waarin het belang van kostenbeheersing en een 
behoudende financiële begroting wordt benadrukt. 
 
Circulus Berkel (CB) 
De samenwerking met CB is niet gebaseerd op een gemeenschappelijke regeling. De gemeente is 
aandeelhouder in deze overheid-B.V.   
De aandeelhouders hebben de directie opdracht gegeven met een Plan van aanpak te komen. Er 
moet meerjarig op kosten van de organisatie bezuinigd worden. Oorspronkelijk werd een bedrag 
van € 500.000 aangehouden. Of dat helemaal haalbaar is, gezien de omstandigheden, is de vraag, 
maar het moet in ieder geval minder meer zijn. Een opdracht die los staat van onze 
Dienstverleningsovereenkomst voor afval en de Samenwerkingsovereenkomst voor Buitenruimte. 
 


